
   

ACTA DE LA SESIÓN ORDINARIA CELEBRADA POR LA JUNTA MUNICIPAL DE
DISTRITO CENTRO EL DÍA 13 DE DICIEMBRE DE 2022.

Nº y Clase de Sesión: 7/2022. (ordinaria). 

Día y hora: 13-12-2022 a las 19:00 hs.

ASISTENTES:

PRESIDENTE

   D. Fernando Navarro Cueva 

VOCALES

    Concejales

    Dª Susana Fabregat Carrasquer            Grupo Municipal Popular

Vecinos  designados  por  la
Alcaldía

D. Jaime García Vivas 

Representantes de asociaciones de vecinos. 

Dª Inmaculada Roig Adelantado AAVV Raval de la Trinitat

Teresa Salvador Bellés AAVV Zona Centro

Representante AMPAs

Dª Carmen M.ª Sarralde Edo AMPA Escuelas Pías

SECRETARIA

Dª Marta Mulet Vilar

Asiste como invitada Dª M.ª José Martín de Jesús, Jefa de la Sección de Impulso de la
Actividad Económica y el Empleo del Ayuntamiento de Castelló.

Orden del día. 
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1º.- Aprobación, si procede, de las actas de la sesiones celebradas los días 3 de octubre y
2 de noviembre de 2022

2º.- Información acerca del convenio firmado por el Ayuntamiento con la entidad “Castelló,
espai comercial”, y acerca de la política de dinamización de los comercios del centro.

3º.- Información acerca de los presupuestos participativos 2023

4º.- Despacho extraordinario

5º.- Ruegos y preguntas

Siendo las 19 horas del  día  2 de noviembre de 2022,  bajo  la  presidencia de D.
Fernando Navarro Cueva, se reúnen los señores y señoras arriba señalados en la sala
de reuniones de la 4ª planta de la Casa Consistorial al objeto de celebrar sesión ordinaria
de la Junta Municipal del Distrito Centro, con mi asistencia como Secretaria Delegada
para dar fe del acto. 

Comprobado el “quorum” de asistencia, por la Presidencia se procede a iniciar la
sesión pasando a tratar los puntos incluidos en el orden del día.

1.-Aprobación, si procede, de las actas de las sesiones celebradas los días 3 de
octubre y 2 de noviembre de 2022.

No presentándose objeciones, las actas resultan aprobadas por unanimidad.

2.-  Información  acerca  del  convenio  firmado  por  el  Ayuntamiento  con  la
entidad “Castelló, espai comercial”; y acerca de la política dinamizadora de los
comercios del centro de la ciudad.

La Sra Martín, Jefa de la Sección de Impulso de la Actividad Económica y el Empleo
del Ayuntamiento de Castelló toma la palabra para proceder a explicar el contenido de
los convenios firmados por el Ayuntamiento con las asociaciones de comerciantes de la
ciudad. Señala que el objetivo de estos convenios es ofrecer apoyo económico para el
desarrollo de campañas de dinamización comercial y fidelización de clientes. Indica que
las asociaciones de comerciantes solicitaron en su momento que el diseño y ejecución
de estas campañas, que desarrollaba el Ayuntamiento, se derivase a las asociaciones,
de  esta  forma,   a  través  de  la  firma de  los  señalados  convenios  las  entidades  de
representación de los comerciantes gestionan los fondos municipales. 

Las  cantidades  que se  otorgan  son  las  siguientes:  Asociación  Raval  San  Félix,
Vendedores del Mercado Central y Castelló espai comercial reciben anualmente 20.000
euros, y la Asociación Mercat de Sant Antoni recibe 6.000.
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La  Sra.  Martín  presenta  la  cuenta  justificativa  presentada  por  una  de  estas
entidades para la justificación de los fondos entregados en año pasado. Describe la
relación de los gastos efectuados en la compra de tickets de parking (aproximadamente
5.000 euros), que se recoge como cantidad destinada a la fidelización de la clientela. 

El Sr. Navarro pregunta acerca del sistema de control del reparto de los bonos de
parking a los clientes, la Sra. Martín responde que no resulta posible ejercer este tipo de
control por parte del Ayuntamiento. 

La Sra. Martín da lectura a las diferentes campañas desarrolladas por la Concejalía
encargada de la promoción y dinamización del comercio en la ciudad. El coste total de
estas campañas supera los 200.000 euros.

La Sra. Martín refiere lo complicado que resulta organizar el mercado navideño en el
centro de la ciudad. La complicación principal aparece por la necesidad de desviación
del tráfico  y la acumulación de personas, lo que genera problemas para garantizar la
atención adecuada de posibles emergencias.

A la pregunta formulada por la Sra. Fabregat sobre la organización de la Feria “Tu
boda”, la Sra. Martín responde que en atención a las propuestas de los comerciantes,
este año se ha organizado de manera virtual. 

La Sra. Roig propone que el Ayuntamiento desarrolle las gestiones necesarias para
que  los  sábados los  parkings  de la  ciudad  sean  gratuitos,  a  fin  de promocionar  la
actividad comercial en Castelló, y comenta que el pasado sábado podían contabilizarse
más de 900 plazas de parking vacías. La Sra. Martí indica que no resulta posible, y
refiere que un momento determinado se consiguió, con motivo de la organización del
“Black Friday”, firmar un convenio con las empresas explotadoras de los parkings para
establecer  una  tarifa  plana  en  esta  fecha,  en  horario  de  20:00  a  24:00  horas.  No
obstante, indica que la colaboración con los parkings de la zona centro de la ciudad
resulta muy complicada. 

La Sra. Fabregat pregunta cuántos comercios se encuentran asociados a Castelló,
espai  comercial  y  transmite  la  queja  de  los  comerciantes  por  la  escasa  actividad
municipal para el fomento del comercio en la zona centro. La Sra. Martín responde que
son 80 los comercios adheridos, y que las quejas a que se hace referencia no resultan
procedentes, porque el Ayuntamiento invierte una cantidad económica importante en la
promoción del comercio local, y señala la cifra de 580.000 euros. 

La  Sra.  Roig  plantea  la  necesidad  de  que  los  comerciantes  modernicen  sus
establecimientos, se especialicen, mejoren la atención al cliente y se adapten al perfil
actual de consumidor/a.  Propone que el  próximo año se coloque en el  centro de la
ciudad la bola de Navidad transparente que actualmente se ha colocado en el municipio
de Benicassim.

Las Sras. Fabregat y Leiros hacen referencia a la escasa iluminación navideña. 

3.- Información acerca de los Presupuestos Participativos 2023.
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El Sr. Navarro indica que no ha resultado posible la asistencia a la Junta de ningún
representante de la Concejalía de Participación Ciudadana, e indica que se intentará
que acudan a una próxima sesión. 

4.- Despacho extraordinario. 

No se plantean asuntos

5.- Ruegos y preguntas.

El Sr. Navarro responde la pregunta planteada por la Sra. Roig la sesión anterior
acerca del coste del proyecto “Castelló, ciutat educadora”. Indica que está en proceso
de redacción el plan estratégico tras el desarrollo de los talleres y  reuniones para la
recogida de propuestas. El importe de los gastado hasta ahora asciende a 13.500 euros.
La  Sra.  Roig  comenta  que  la  asociación  que  representa  ha  participado  en  estas
reuniones y que entiende que el desarrollo de proceso no es el más adecuado y espera
que en el futuro mejore.

La Sra. Sarralde solicita la habilitación de un paso de peatones en la esquina de
Ronda Mijares con la  calle Ingeniero Ballester.  El  Sr.  García apunta que no resulta
posible porque cerca ya hay un semáforo. La Sra. Sarralde contesta que en la Avda.
Vila-Real se plantea un supuesto similar.  Alega la cercanía de un colegio y el  paso
continuado de menores. 

La Sra. Fabregat pregunta por el  comienzo de las obras de la Plaza de la Paz.
Manifiesta de nuevo su queja por la escasa iluminación navideña y solicita que también
se iluminen los barrios. Se pregunta por qué el concurso de iluminación únicamente se
celebra en el Grao. En relación con el cambio de nombre de calles por la aplicación de
la Ley de Memoria histórica, solicita un informe del departamento de Estadística acerca
de  los  trámites  a  seguir  para  comunicar  este  hecho  a  la  ciudadanía  y  facilitar  la
renovación o actualización, en el caso de resultar necesario, de documentación.

La  Sra.  Salvador  solicita  de  nuevo  que  se  mejore  la  iluminación  general  de  la
ciudad. El Sr. García contesta que la bajada de la intensidad obedece al cumplimiento
de la directiva de la Unión Europea que establece al necesidad de uso de LEDs con
determinados  umbrales.  A  iniciativa  de  la  Sra.  Leiros,  los  miembros  de  la  Junta
proponen la sustitución de la luz amarilla por luz blanca para mejorar la visibilidad.

La Sra. Salvador continúa su intervención solicitando la reparación de la totalidad de
los  adoquines de la  zona centro  de la  ciudad y  la  limpieza del  solar  en estado de
abandono que se encuentra en la calle Mealla. 

La Sra. Leirós pregunta si prevé el uso en la ciudad de farolas con paneles solares.
El Sr. Navarro contesta que esa es una previsión a futuro, y que actualmente esta es
una de las mejoras ofertadas por el adjudicatario del contrato municipal.

Las personas presentes inician un debate acerca de la conveniencia de implantar un
sistema de recogida de basuras “puerta a puerta” y analizan los pros y contras de su
establecimiento.

Y siendo las 20 horas y 10 minutos de la fecha indicada en el encabezamiento, por
no haber más asuntos que tratar, el Sr. Presidente levanta la sesión, de todo lo cual, como
Secretaria doy fe y, para que conste, levanto la presente acta.
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ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA CELEBRADA PER LA JUNTA MUNICIPAL
DE DISTRICTE CENTRE EL DIA 13 DE DESEMBRE DE 2022.

Núm. i Classe de Sessió: 7/2022. (ordinària). 

Dia i hora: 13-12-2022 a les 19.00 hs.

ASISTENTS:

PRESIDENT

   D. Fernando Navarro Cueva 

VOCALS

     Regidora

     Dª. Susana Fabregat Carrasquer        Grup municipal Popular

Veïns designats per Alcaldía

D. Jaime García Vivas 

Representants d’associacions de veïns. 

Dª Inmaculada Roig Adelantado AAVV Raval de la Trinitat

Teresa Salvador Bellés AAVV Zona Centro

Representant AMPAs

Dª Carmen M.ª Sarralde Edo AMPA Escuelas Pías

SECRETARIA

Dª Marta Mulet Vilar

Assisteix com a convidada Dª Mª José Martín de Jesús, Cap de la Secció d'Impuls
de l'Activitat Econòmica i l'Empleament de l'Ajuntament de Castelló.

Ordre del dia.
 
1r.- Aprovació, si escau, de les actes de la sessions celebrades els dies 3 d'octubre i 2
de novembre de 2022

2n.- Informació sobre el conveni signat per l'Ajuntament amb l'entitat  “Castelló,  espai
comercial”, i sobre la política de dinamització dels comerços del centre.

3r.- Informació sobre els pressupostos participatius 2023
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4t.- Despatx extraordinari

5é.- Precs i preguntes

Sent  les  19  hores  del  dia  2  de  novembre  de  2022,  sota  la  presidència  de  Sr.
Fernando Navarro Cueva, es reuneixen els senyors i senyores a dalt assenyalats a la
sala de reunions de la 4a planta de la Casa Consistorial a fi de celebrar sessió ordinària
de la Junta Municipal del Districte Centre, amb la meua assistència com a Secretària
Delegada per a donar fe de l'acte. 
Comprovat el “quòrum” d'assistència, per la Presidència es procedeix a iniciar la sessió
passant a tractar els punts inclosos en l'ordre del dia.

1.-Aprovació,  si  escau,  de les actes de les sessions celebrades els  dies 3
d'octubre i 2 de novembre de 2022.

No presentant-se objeccions, les actes resulten aprovades per unanimitat.

2.- Informació sobre el conveni signat per l'Ajuntament amb l'entitat “Castelló,
espai comercial”; i sobre la política dinamitzadora dels comerços del centre de la
ciutat.

La Sra Martín, Cap de la Secció d'Impuls de l'Activitat Econòmica i l'Empleament de
l'Ajuntament  de Castelló  pren la  paraula  per  a  procedir  a  explicar  el  contingut  dels
convenis signats per l'Ajuntament amb les associacions de comerciants de la  ciutat.
Assenyala  que  l'objectiu  d'aquests  convenis  és  oferir  suport  econòmic  per  al
desenvolupament  de  campanyes  de  dinamització  comercial  i  fidelització  de  clients.
Indica que les associacions de comerciants van sol·licitar  en el  seu moment que el
disseny i execució d'aquestes campanyes, que desenvolupava l'Ajuntament, es derivara
a  les  associacions,  d'aquesta  manera,  a  través  de  la  signatura  dels  assenyalats
convenis les entitats de representació dels comerciants gestionen els fons municipals. 

Les  quantitats  que  s'atorguen  són  les  següents:  Associació  Raval  Sant  Félix,
Venedors del Mercat Central i Castelló espai comercial reben anualment 20.000 euros, i
l'Associació Mercat de Sant Antoni rep 6.000.

La Sra. Martín presenta el compte justificatiu presentat per una d'aquestes entitats
per a la justificació dels fons entregats en any passat. Descriu la relació de les despeses
efectuades en la compra de tiquets de pàrquing (aproximadament 5.000 euros), que es
recull com a quantitat destinada a la fidelització de la clientela. 

El Sr. Navarro pregunta sobre el sistema de control del repartiment dels bons de
pàrquing als clients, la Sra. Martín respon que no resulta possible exercir aquest tipus de
control per part de l'Ajuntament. 

La  Sra.  Martín  dona  lectura  a  les  diferents  campanyes  desenvolupades  per  la
Regidoria encarregada de la promoció i dinamització del comerç a la ciutat. El cost total
d'aquestes campanyes supera els 200.000 euros.

La Sra. Martín refereix el complicat que resulta organitzar el mercat nadalenc en el
centre de la ciutat. La complicació principal apareix per la necessitat de desviació del
tràfic i l'acumulació de persones, la qual cosa genera problemes per a garantir l'atenció
adequada de possibles emergències.
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A la pregunta formulada per la Sra.  Fabregat sobre l'organització de la Fira “Tu
Boda”, la Sra. Martín respon que en atenció a les propostes dels comerciants, enguany
s'ha organitzat de manera virtual. 

La  Sra.  Roig  proposa  que  l'Ajuntament  desenvolupe  les  gestions  necessàries
perquè els  dissabtes els  pàrquings de la  ciutat  siguen gratuïts,  a  fi  de promocionar
l'activitat comercial a Castelló, i comenta que dissabte passat podien comptabilitzar-se
més de 900 places de pàrquing buides. La Sra. Martí indica que no resulta possible, i
refereix que un moment determinat es va aconseguir, amb motiu de l'organització del
“Black Friday”, signar un conveni amb les empreses explotadores dels pàrquings per a
establir una tarifa plana en aquesta data, en horari de 20.00 a 24:00 hores. No obstant
això, indica que la col·laboració amb els pàrquings de la zona centre de la ciutat resulta
molt complicada. 

La Sra. Fabregat pregunta quants comerços es troben associats a Castelló, espai
comercial i transmet la queixa dels comerciants per l'escassa activitat municipal per al
foment del comerç en la zona centre. La Sra. Martín respon que són 80 els comerços
adherits,  i  que  les  queixes  a  què  es  fa  referència  no  resulten  procedents,  perquè
l'Ajuntament  inverteix  una quantitat  econòmica important  en la  promoció  del  comerç
local, i assenyala la xifra de 580.000 euros. 

La  Sra.  Roig  planteja  la  necessitat  que  els  comerciants  modernitzen  els  seus
establiments, s'especialitzen, milloren l'atenció al  client i  s'adapten al  perfil  actual de
consumidor/a. Proposa que l'any vinent es col·loque en el centre de la ciutat la bola de
Nadal transparent que actualment s'ha col·locat en el municipi de Benicassim.

Les Sres. Fabregat i Leiros fan referència a l'escassa il·luminació nadalenca. 

3.- Informació sobre els Pressupostos Participatius 2023.

El Sr.  Navarro indica que no ha resultat possible l'assistència a la Junta de cap
representant  de la  Regidoria  de Participació  Ciutadana,  i  indica  que s'intentarà  que
acudisquen a una pròxima sessió. 

4.- Despatx extraordinari. 

No es plantegen assumptes

5.- Precs i preguntes.

El Sr. Navarro respon la pregunta plantejada per la Sra. Roig la sessió anterior sobre
el cost del projecte “Castelló, ciutat educadora”. Indica que està en procés de redacció el
pla estratègic després del desenvolupament dels tallers i reunions per a la recollida de
propostes. L'import dels gastat fins ara ascendeix a 13.500 euros. La Sra. Roig comenta
que l'associació que representa ha participat en aquestes reunions i que entén que el
desenvolupament del procés no és el més adequat i espera que en el futur millore.
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La Sra. Sarralde sol·licita l'habilitació d'un pas de vianants a la cantonada de Ronda
Millars amb el carrer Enginyer Ballester. El Sr. García apunta que no resulta possible
perquè a prop ja hi ha un semàfor. La Sra. Sarralde contesta que en l'Avgda. Vila-real es
planteja  un  supòsit  similar.  Al·lega  la  proximitat  d'un  col·legi  i  el  pas  continuat  de
menors. 

La Sra. Fabregat pregunta pel començament de les obres de la Plaça de la Pau.
Manifesta de nou la seua queixa per l'escassa il·luminació nadalenca i  sol·licita que
també s'il·luminen els barris. Es pregunta per què el concurs d'il·luminació únicament se
celebra en el Grau. En relació amb el canvi de nom de carrers per l'aplicació de la Llei
de  Memòria  històrica,  sol·licita  un  informe  del  departament  d'Estadística  sobre  els
tràmits a seguir  per a comunicar aquest  fet  a  la  ciutadania i  facilitar  la  renovació o
actualització, en el cas de resultar necessari, de documentació.

La Sra. Salvador sol·licita de nou que es millore la il·luminació general de la ciutat.
El  Sr.  García  contesta  que  la  baixada  de  la  intensitat  obeeix  al  compliment  de  la
directiva de la Unió Europea que estableix al necessitat d'ús de Leds amb determinats
llindars. A iniciativa de la Sra. Leiros, els membres de la Junta proposen la substitució
de la llum groga per llum blanca per a millorar la visibilitat.

La Sra. Salvador continua la seua intervenció sol·licitant la reparació de la totalitat
de les llambordes de la zona centre de la ciutat i la neteja del solar en estat d'abandó
que es troba al carrer Mealla. 

La Sra. Leirós pregunta si preveu l'ús a la ciutat de fanals amb panells solars. El Sr.
Navarro contesta que aqueixa és una previsió a futur, i que actualment aquesta és una
de les millores oferides per l'adjudicatari del contracte municipal.

Les persones presents inicien un debat sobre la conveniència d'implantar un sistema
de recollida de fems “porta a porta” i analitzen els pros i contres del seu establiment.

I sent les 20 hores i 10 minuts de la data indicada en l'encapçalament, per no haver-
hi  més  assumptes  que  tractar,  el  Sr.  President  alça  la  sessió,  de  tot  això,  com  a
Secretària en dono fe i, per deixar-ne constància, alce la present acta.

8

C
ód

. V
al

id
ac

ió
n:

 9
9J

PH
AZ

XQ
YT

H
56

H
H

2T
6P

G
E3

KJ
 

Ve
rif

ic
ac

ió
n:

 h
ttp

s:
//s

ed
e.

ca
st

el
lo

.e
s/

 
D

oc
um

en
to

 fi
rm

ad
o 

el
ec

tró
ni

ca
m

en
te

 d
es

de
 la

 p
la

ta
fo

rm
a 

es
Pu

bl
ic

o 
G

es
tio

na
 | 

Pá
gi

na
 8

 d
e 

8 


		esPublico Gestiona - Ajuntament de Castelló de la Plana
	2023-03-06T14:59:45+0100
	Castelló de Plana
	MARTA ROSA MULET VILAR - DNI 18964397T
	Lo acepto


		esPublico Gestiona - Ajuntament de Castelló de la Plana
	2023-03-07T11:00:02+0100
	Castelló de Plana
	FERNANDO NAVARRO CUEVA - DNI 20484122T
	Lo acepto




